
 یک انتخاب غریب 
در انزلی

معلــوم نیســت معیــار مدیــران 
ملــوان بــرای انتخــاب مهــدی 
تارتار به عنوان ســرمربی جدید 
ایــن تیم بســیار محبوب گیلانی 
چــه بوده اســت اما این مســأله 
محــرز اســت کــه ایــن مدیــران 
ً  بــه »دم دســتی« ترین  عمــلا
گزینــش ممکــن روی آورده اند.

از آنجا که ســران ذوب آهن پس 
از دو ســال همــکاری کم ثمــر 
تارتــار بــا ایــن باشــگاه اصفهانی 
عــذر وی را خواســته بودنــد 
و او یکــی از معــدود مربیــان 
نامــدار بیــکار مانــده در مقطــع 
»پیش فصــل« لیــگ بیســت و 
ســوم بــود، قرعــه بــه نــام تارتــار 
خــورد و بخــت بســته وی بــا 
آمدنــش بــه انزلــی بــه ســرعت 

بــاز شــد.
بعــد از اســتعفای مازیــار زارع 
مربــی زحمتکــش و بومی انزلی 
از ســرمربیگری ملــوان در پایان 
فصل گذشته و عدم تجدید نظر 
وی، ســران ایــن باشــگاه مجبور 
بــه رویکــرد به یــک مربی جدید 
بودنــد و حتــی برخــی قدیمی ها 
و دوســتداران ملــوان از پژمــان 
نــوری مدریرعامــل ســه ســال 
اخیر این باشگاه و همبازی زارع 
در ایــام جوانــی خواســته بودنــد 
خــودش قبــول مســئولیت کند 
و در قامــت یــک مربــی ظاهــر 
شــود امــا پژمــان بــه هــر دلیلــی 
نپذیرفــت کــه شــاید اقدامــی 

قابــل فهم باشــد.
آنچــه قابل درک نیســت، دلایل 
رویکــرد ملوانی هــا بــه مهــدی 
تارتــار اســت. وی که ذاتــاً مربی 
بــدی نیســت و برنامــه دار و 
منضبــط و ســختکوش اســت 
امــا در تیم هــای اخیــر خود طی 
پنــج ســال اخیر هیــچ موفقیتی 
نداشــته اســت. او در پیــکان 
هیــچ کار مهمــی انجــام نــداد و 
وقتــی هم که بــه ذوب آهن آمد، 
انجام طرح های جوانگرایی اش 
در آن ســامان نیــز ثمــر چندانی 
را بــر جــای نگذاشــت و ذوبی ها 
تحت هدایت وی نه چشــم نواز 
بــازی می کردند و نــه نتایج قابل 

توجهــی می گرفتنــد.
تارتــار قطعــاً در دفــاع از خــود 
خواهــد گفــت کــه ذوبی هــا را 
بــه رتبــه نهــم لیــگ بیســت و 
دوم رســانده اســت اما فوتبالی 
کــه تیــم او ارائــه مــی داد، بیــش 
از حــد تکــراری، کســالت بار، 
منفــی و فاقــد هر عنصــر مدرن 
و گاهــی ماننــد شــکنجه روحــی 
- روانــی بــرای ناظران بــود. اینها 
بدین معنا نیست که ملوانی ها 
بایــد بــه یــک مربــی بومــی روی 
می آوردنــد زیــرا چنــد ســالی 
اســت کــه مربیــان بومــی موفق 
در گیــلان و بخصــوص در انزلی 
رو بــه کاهــش رفته انــد و یکــی 
از آشــناترین و آخریــن نفــرات 
آنــان هم کــه محمد احمــدزاده 
باشــد، در ســال های اخیر اخبار 
فعالیت هــای غیر فوتبالــی اش 
شامل »راننده کامیون سنگین 
شدنش« بیش از دستاوردهای 
ورزشــی اش ورد زبان هــا بــوده 
اســت! یــک دهه پیــش هم که 
ملوان به خاطر رگ و ریشه های 
محمــد مایلی کهــن در انزلــی به 
او روی آوردنــد، نتایــج چنــدان 
مثبتــی نگرفتنــد امــا همــه ایــن 
مــوارد هــم انتصــاب غریــب 
تارتــار را بــه عنــوان ســرمربی 
»قــو«ی ســپید شــهر زیبــا و 
بنــدری انزلــی توجیــه نمی کنــد. 
مردی که در 10 ســال اخیر هیچ 
اثــر مانــدگاری از خــود برجــای 
نگذاشته و در پارس جنوبی جم 
نیــز کار پر اهمیتــی انجــام نــداد 
و مشــخص نیســت چــرا مکــرراً 
بــه او تیم هایــی را می دهنــد 
کــه از خــود وی جایــگاه بالاتــر و 
ریشــه محکم تــری در فوتبــال 

کشــور دارنــد.
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فدراسیون فوتبال ایران

پیام تسلیت به اصحاب رسانه

به گزارش سایت رسمی فدراسیون فوتبال، ضایعه فقدان ناگهانی امیر شریفی و 
حسین نوری، دو چهره جوان ورزشی نویس در اصفهان بر اثر سانحه تصادف، خبر 
تلخ و تأسف آوری بود که باعث ناراحتی و تأثر عمیق عموم جامعه فوتبال و رسانه 
شد. فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران، این ضایعه تلخ را به خانواده های 
شــریفی و نوری، همچنین اهالی رســانه و ورزش تســلیت گفته و برای آن عزیزان 
مغفرت و برای بازماندگان شکیبایی و صبر جمیل از درگاه پروردگار مسألت دارد.

شیخ سلمان

پیام ویژه به نوجوانان ایران

رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا با ارسال پیامی به رئیس فدراسیون فوتبال ایران، صعود 
تیــم نوجوانــان به رقابت هــای جام جهانی 2023 اندونزی را تبریک گفت  در نامه شــیخ 
ســلمان آمده اســت: »باعث افتخار اســت که به شما و خانواده فوتبال ایران صعود تیم 
نوجوانان را به خاطر عملکرد و موفقیت تان تبریک بگویم. مطمئن هستم که این بازیکنان 
نوجــوان، آینــده ای روشــن دارند و بدون شــک آســیا و ملت ایران به آنهــا افتخار می کند. 
آرزوی موفقیت در بازی های جام جهانی زیر 17 سال 2023 - اندونزی را برای تان دارم.«

منصور قنبرزاده:

هیچ باشگاهی بیش از 300 میلیارد درآمد نداشته است

نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال اعلام کرد هیچ باشگاهی بیش از 300 میلیارد 
درآمد نداشت. منصور قنبرزاده، نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال اعلام کرد: 
»در سال گذشته هیچ یک از باشگاه های لیگ برتری بیش از 300 میلیارد تومان 
درآمد نداشته اند. به همین دلیل طبق مقررات قانون تجارت، AFC و فیفا کارگروه 
تعیین سقف بودجه باشگاه ها تصمیم گرفت سقف 32۵ میلیارد تومان را برای 

باشگاه های آسیایی و 2۵0 میلیارد را برای سایر تیم ها در نظر بگیرد.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

وصال روحانی
روزنامه نگار

ی  ز ف ســا شفا و  یــن  و تد جلســه 
دســتورالعمل ناظــر بــر ســقف بودجــه 
و قوانیــن نقــل و انتقالاتــی روز گذشــته 
برگــزار شــد. در ایــن جلســه مهــدی تاج 
بــه گفت و گــو بــا رســانه ها پرداخــت و 

پاســخگوی ســؤالات آنهــا بــود.

کسی طرح بهتری دارد 
کمک کند

و  یــن  تدو ج در جلســه  تــا مهــدی 
شفاف ســازی دســتورالعمل ناظــر بــر 
ســقف بودجه و قوانین نقل و انتقالاتی 
اظهار داشــت: »از همه رســانه هایی که 
بــه این نشســت آمدند تشــکر می کنم . 
اطمینان دارم همکاران من توضیحات 
لازم را بــه شــکل کامــل دادنــد و بایــد 
وقــت می  گذاشــتیم تــا همــه بــه دقــت 
ســؤال کننــد و ایــن عزیــزان نیــز بــه 
دقــت توضیــح بدهنــد. موضــوع 
مهــم ایــن اســت که فدراســیون 
بــه جمع بنــدی رســیده. ایــن 
بهتریــن کاری اســت کــه در 
ایــن وضعیــت می توانــد انجام 
بدهــد. اگر کســی طرح بهتری 
دارد می توانــد بــا پیشــنهادات 
بــه فدراســیون کمــک کنــد. 
اکنــون مــا بــا باشــگاه ها ی 
زیــان ده و شــرایط نامطلــوب 
قراردادهــا مواجــه هســتیم. برخی 
دســتگاه های اجرایــی نظرشــان 

ایــن اســت.«

زن ستیز نیستم!
وی در مــورد فراهم شــدن حضــور بانوان 
در ورزشــگاه ها گفــت: »در خصوص حل 
هوشــمندانه موضــوع ورود بانــوان بــه 
ورزشــگاه ها الزامی اســت که از طرف 
فیفــا و AFC وجــود دارد. می دانیــد 
کشــور مــا هــم بــرای عــزت بانوان 
مســائلی را در نظــر دارد، امــا 
ایــن روحیــه زن ســتیزی کــه 
می خواهنــد بــه فدراســیون 
و مجموعــه کشــور القــا 
کننــد، واقعیــت نــدارد. 
همــه مجموعــــــــــه در 

تــلاش هســتند بــه شــکلی از حضــور 
بانوان در ورزشــگاه استفاده شود. برخی 
ورزشــگاه های مــا از لحــاظ ســاختاری 
اکنون به هیچ وجه قابلیت ورود بانوان را 
ندارند. این ورزشــگاه ها شــرایطی ندارند 
که بانوان از یک ورودی بیایند و از ورودی 
دیگــری برونــد . در زمینــه ســرویس های 
بهداشــتی مشــترک نیــز شــرایط ســختی 
داریــم. مــا بایــد ورود بانــوان را در همــه 
ورزشــگاه ها یکسان ببینیم. آنچه مسلم 
اســت شــورای امنیــت کشــور و بخــش 
ورزشــی اش مصوبــه ای دارد کــه دقیــق 
می گویــد دســتگاه های ذی ربــط مثــل 
وزارت ورزش، فدراســیون فوتبال، وزارت 
اطلاعات، سپاه، نیروی انتظامی و وزارت 
کشــور بایــد پیش نویــس دســتورالعمل 
جامــع ورود بانــوان بــه ورزشــگاه ها را 
بــا کلیــه ابعــاد و ملاحظــات امنیتــی، 
سیاســی، فرهنگــی، فنــی، محتوایــی و 
اقتصــادی تدویــن کــرده و دســتورالعمل 
تصمیم ســازی بیــن ایــن نهادهــا هــم 
اتفــاق بیفتــد. خوشــبختانه ایــن کار در 
حال انجام است و جلساتی هم گذاشته 
شــده اســت . حتمــاً برای ســال آینــده در 
ورزشــگاه هایی مثل نقش جهان، گل گهر 
سیرجان، شهدای فولاد اهواز و کرمان با 
توجــه به ارزیابی کمیتــه فنی ما می تواند 
چنین اتفاقی بیفتد. ورزشگاه آزادی الان 
مشــکل دارد و اگــر مرمتــش تمام شــود، 
ایــن اتفــاق در ایــن ورزشــگاه نیــز خواهد 
افتــاد. ان شــاءالله ایــن اتفاق بــا توجه به 
پیگیری های هیأت رئیسه خواهد افتاد. 
از تعجیــل در ورود بانــوان به ورزشــگاه ها 

اســتقبال خواهیــم کــرد .«

اختلاف مالی با کادر 
تیم ملی نداریم

تــاج در مــورد دلیل امضا نشــدن قرارداد 
کادرفنــی تیم هــای ملی گفــت: »در ابتدا 
از مربیــان داخلی تشــکر می کنم. همین 
الان تیــم نوجوانــان پس از صعود به جام 
جهانی به ایران رســید که به پیشــواز آنها 
رفته بودم. صعودشان را به جام جهانی 
هــم تبریــک می گویــم. قهرمانــی تیــم 
ملــی بزرگســالان در کافــا را هم تبریک 
می گویــم. تیــم امیــد نیــز شــرایط بســیار 
خوبــی در غــرب آســیا داشــت. در مــورد 
قرارداد قلعه نویی موانعی داشــتیم که تا 
حد زیادی رفع شــده اســت و ان شــاء الله 
در هفتــه جــاری حــل خواهــد شــد. از 
لحاظ عدد و رقم مشــکل نداشــتیم بلکه 
از لحــاظ زمــان مشــکل داشــتیم که حل 
شد. شرایط تیم ملی بسیار خوب است. 
حتــی بــا بازیکنــان صحبــت کــردم. وقتی 
بیرانوند آســیب دیده بود برای عیادت از 
وی به منزلش رفتم. این نشــان می دهد 
بهتریــن دوره هــای تیــم ملــی را از نظــر 
همبســتگی و رفاقــت در اختیــار داریــم و 
امیدوارم این شــرایط ادامه داشته باشد 

و شــرایط بــه خوبی پیــش برود.«

هتل ها پول می خواهند
تــاج در مــورد اظهــارات اخیــر رئیــس 

شــرکت توســعه و تجهیــز مبنــی بــر اینکه 
فدراســیون فوتبــال بــه دلیــل تحریم هــا 
نمی تواند با شرکت های خارجی در زمینه 
VAR همــکاری کنــد و در ایــن حالــت باید 
از فیفــا بخواهد تا از ظرفیت شــرکت های 
داخلی اســتفاده شــود، گفت: »حتماً این 
کار انجام می شــود. او درســت گفته است 
ولــی مــا بــرای تحریم هــا موانــع داریــم. 
هرچنــد در ایــن شــرایط نیــز ارتباطــات 
خوبــی داریــم. الان ۲00 هــزار دلار بایــد 
بــرای هتــل تیــم ملــی در قطــر بــرای جــام 
ملت هــای آســیا می دادیم کــه زمانش در 
حــال اتمــام بــود. مســئولان هتــل گفتنــد 
اگــر پــول را ندهیــد و با ما قــرارداد نبندید، 
ایــن هتــل را به کشــور دیگــری می دهیم. 
کشــور ثالــث کــه از کشــورهای بســیار 
خــوب آســیا اســت بــه دنبال همیــن هتل 
الریــان بــود که ما در جــام جهانی نیز از آن 
استفاده کردیم. نزدیک استادیوم است. 
مــا کــه پــول نداریــم امــا اگــر داشــتیم نیــز 
نمی توانســتیم آن را منتقــل کنیــم. طبــق 
همیــن ارتباطات از AFC خواهش کردیم  
بــه فدراســیون قطــر گارانتی بدهد تــا آنها 
بپذیرنــد پــول هتــل را بدهند. اگــر این کار 
را انجــام نمی دادیــم تیتر همــه روزنامه ها 
ایــن بــود کــه همــه کشــورها هتــل خــود را 
بجــز ایــران رزرو کرده انــد امــا خدا را شــکر 

ایــن کار انجــام شــد.«

هر طور شده VAR می آوریم
رئیــس فدراســیون فوتبــال در مــورد 
سیســتم کمک داور ویدیویی عنوان کرد: 
»VAR را هــم بــه شــکلی وارد می کنیــم. ۲ 
ســال از پــروژه فــوروارد اســتفاده نکــرده 
بودیــم. بــه دلیــل مشــکلاتی کــه در 
فدراســیون داشــتیم. ایــن پــروژه اهدایی 
و ســهمیه ای نیســت کــه بــرای مــا تعریف 
کننــد. باید پروژه ای را تعریف کنیم تا فیفا 
بــه ما پــول بدهــد. دنبال زنده کــردن پول 
۲ ســال پیــش هســتیم کــه خــدا را شــکر 
انجــام شــده اســت. یــک پــروژه را زنــده 
کردیــم و دیگــر پــروژه فوروارد ســه اســت 
کــه آن را انجــام خواهیــم داد . ایــن پــول 
هــم گرفتــه می شــود . در همین راســتا در 
تــلاش هســتیم بــا فیفــا مقدماتــی فراهم 
کنیــم و VAR  را یــک جــا بگیریــم. آفریقای 
جنوبــی و ۲ کشــور آفریقایــی دیگر نیز این 
کار را کرده  انــد. می خواهیــم قول مــان را 
عملــی کنیــم، اما همــه باید بداننــد موانع 
ما ساده نیست و خاص است. برای ورود 
VAR نباید مثل ســایر کشــورها به ما نگاه 
کــرد . دیگــران راحــت می توانند پول شــان 
را انتقــال بدهنــد، AFC می توانــد پــول بــه 
حســاب افراد واریز کند. ما موانعی داریم 
کــه کشــورهای دیگــر ندارنــد. امیــدوارم 
دولــت نــگاه خاصــی به ما داشــته باشــد، 
بخصــوص اینکــه امســال پــر از مســابقه 
هســتیم. بــه عــراق ســفر کــرده بــودم کــه 
گفتنــد دولــت بــه فدراســیون عــراق 60 
میلیــون دلار کمــک کــرده اســت و اقبــال 
گفــت بــرای توســعه فوتبــال ایــن کشــور 
هزینــه شــود. ایــن مبلــغ بــه پــول مــا ســه 

هــزار میلیــارد تومــان می شــود.«

امیدواریم دولت به ما نگاه 
ویژه ای داشته باشد

رئیــس فدراســیون فوتبــال در مــورد 
حمایت دولت از فدراســیون و تیم های 
ملــی فوتبــال عنــوان کــرد: »امیدواریــم 
دولــت مثل گذشــته نــگاه مثبتــی به ما 
داشته باشد. همین دولت در دوره های 
قبلــی کمــک کرده اســت. مــا بازی های 
آســیایی، جــام جهانــی نوجوانــان، دور 
مقدماتــی بــرای امید و تیــم ملی، بانوان 
و... را داریــم و پــر از مســابقه خواهیــم 
بــود. در گذشــته اعزام هــا راحــت بــود 
امــا در حــال حاضر ۲60 میلیــون تومان 
فقــط هزینه بلیت یک لژیونر می شــود. 
همیــن تیــم ملی بزرگســالان، نوجوانان 
و... را با پرواز اختصاصی فرســتادیم که 
کلــی هزینــه دارد. امیــدوارم دولــت بــه 
کمک فدراسیون فوتبال بیاید. قائل به 
حــل تمام مشــکلات مان نیســتیم. اگر 
 AFC پول مــان را می توانســتیم از فیفا و
بگیریم، شاید خود فوتبال می توانست 
مشــکلاتش را به راحتی حل کند. البته 
ایــن مبلغ هم کافی نیســت. یک زمانی 
هزینه هــای فوتبــال کــم بــود، امــا الان 
سنگین است. اگر تحریم ها نبود، هیچ 
کمکی از هیچ دســتگاهی نمی گرفتیم. 
خودمــان قادر به حل مشــکلات بودیم 
امــا بــه ایــن دلیــل کــه نمی توانیــم پــول 
خود را بگیریم، می خواهیم به ما کمک 
کننــد تا هر وقت پول گرفتیم، به دولت 
بازگردانیــم. جلســه امــروز بــرای بحــث 
نقــل  و انتقــالات بــود، اما به ســمت تیم 

ملــی و دیگــر مســائل رفتیم.«

در حال آموزش داوران هستیم
تــاج دربــاره اینکه آیا بــرای VAR جایگاه 
مشــخصی در اســتادیوم ها تعبیه شده 
اســت، گفت: »بــرای VAR یک کارگروه 
مشــخص شــده اســت که من هم جزو 
آن هســتم. جلســات بســیار خوبــی هم 
که به دلایلی نمی خواهم آن را ذکر کنم 
بــا فیفــا داشــتیم. فیفــا الان در جریــان 
همه مســائل ما هســت. با یک شــرکت 
هــم طــرف قــرارداد بودیــم کــه شــرکت 
واســطه در حــال حــذف شــدن اســت. 
بــه دلیــل اینکــه نوشــته اند هر شــرکتی 
بیش از 1۲ درصد محصولات امریکایی 
در آن باشــد مشــمول تحریم می شــود. 
شــرکت مــورد نظر مــا هم نامــه زده بود 
کــه من نمی توانم امکانــات بدهم. ما با 
فیفا صحبت هایی داشــتیم و الان فیفا 
خودش وارد کار شده است. امیدوارم از 
ایــن طریــق این مســأله را حل کنیم. اگر 
دســتگاه بیاید مانعی برای کار نیســت. 
الان مانــع اصلــی آموزش داوران اســت 
زیــرا آموزش آنهــا زمانبر اســت. در حال 
صحبــت  بــا کشــورهای دیگــر هســتیم. 
اگــر بتوانیــم داخــل کشــور آمــوزش 
می دهیم و اگر نشــد با کشورهای ثالث 
صحبت می کنیم تا داوران ما آموزش را 
ببیننــد. اگر این اتفــاق بیفتد وارد کردن 
دستگاه ها، راه اندازی و تجهیز آن خیلی 

زمانبر نیســت.«

تاج: هر طور شده VAR را می آوریم

زن ستیــــــــــــز نیستم! می دانید کشور ما 
هم برای عزت بانوان 
مسائلی را در نظر دارد، 
اما این روحیه زن ستیزی 
که می خواهند 
به فدراسیون و 
مجموعه کشور 
القا کنند، واقعیت 
ندارد. همه مجموعه 
در تلاش هستند 
به شکلی از حضور 
بانوان در ورزشگاه 
استفاده شود. برخی 
ورزشگاه های ما از 
لحاظ ساختاری اکنون 
به هیچ وجه قابلیت 
ورود بانوان را ندارند


